
تئــاتر
مجیدرجبیمعمار:

مسئولان تئاتری باید سریعتر 
تصمیم گیری کنند

رئیس تماشاخانه ایرانشهر معتقد است تئاتر 
نیز به مانند سینما باید از ظرفیت ۱۰۰ درصدی 
سالن های خود بهره مند شود و در این بین مسئولان 
تئاتری باید سریعتر تصمیم گیری کنند. مجید 
رجبی معمار گفت: طبیعتا تدبیری که برای سینما 
شده، تدبیر درستی است. با توجه به شرایط مجموعا 
مناسبی که به دلیل افزایش میزان واکسیناسیون 
و پایین آمدن سطح مخاطرات کرونا در کشور 
هست که البته مستلزم رعایت قواعد بهداشتی 
و پروتکل هاست، باعث شده تا مسئولان با توجه 
به اشتیاق مردم برای حضور در مراکز فرهنگی 
و هنری از جمله، سینماها، فضاهای تئاتری و 
نمایشگاه ها دارند به این نتیجه برسند که از ظرفیت 
۱۰۰ درصدی سالن های سینما استفاده کنند که 
این موضوع مورد توافق قرار گرفت و از سوی ریاست 
سازمان سینمایی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز 
اعلام شد. وی متذکر شد: متاسفانه تصمیم گیری 
در حوزه تئاتر و هنر نمایش خیلی کند بوده و 
اگر تصمیمی هم گرفته می شود غیررسمی اعلام 
می شود. خیلی کند و دیر تصمیم گرفته می شود 
و خیلی مشخص و جدی تصمیم را اعلام و ابلاغ 
نمی کنند. رجبی معمار با بیان اینکه وضع سینما قبل 
از پیک گذشته هم بهتر از تئاتر بود زیرا مسئولان 
سینما خیلی سریع تر و به نظر من خیلی هوشمندتر 
عمل کرده اند، یادآور شد: مسئولان تئاتر ما همیشه 
در این موضوع تاخیر داشته اند. الان انتظار داریم 
که مسئولان تئاتر نیز خیلی سریع تصمیم گیری 
کنند. وقتی اقدامات بهداشتی و پروتکل های 
بهداشتی در سالن های تئاتر رعایت می شود باید 
این اجازه را بدهند که سالن های تئاتر هم از ظرفیت 
۱۰۰ درصدی خود استفاده کنند. مدیرعامل خانه 
هنرمندان ایران با اشاره به اینکه استقبال مردم از 
نمایش ها و همچنین گالری ها خیلی خوب است، 
گفت: این امر نشانگر این است که مردم به شدت 
نیازمند استفاده مناسب از اوقات فراغت، تفریح و 
استفاده از ظرفیت های هنری هستند. امیدواریم 
مسئولان تئاتر هم هوشمندانه این همکاری را 
انجام دهند تا استفاده از ظرفیت ۱۰۰ درصدی در 
تئاتر هم اجرایی شود. رئیس تماشاخانه ایرانشهر در 
پایان سخنان خود تاکیدکرد: مشکل این است که 
در تئاتر خیلی کند و آرام تصمیم گیری می شود. 
موضوع استفاده از ظرفیت کامل سالن های تئاتر 
ارتباط مستقیمی با اقتصاد گروه های تئاتری دارد. 
گروه های تئاتری و سالن های تئاتر خیلی زحمت 
می کشند و هزینه می کنند و مردم نیز علاقه مند به 
حضور در سالن های تئاتر هستند، خواهش ما هم 
این است که هماهنگی و تصمیم گیری مسئولان 

تئاتر سرعت داشته باشد.

محمدرضا فرجی مدیرکل دفتر نظارت بر 
عرضه و نمایش فیلم بیان کرد که هیچ فیلم 
اعلام شده از سوی شورای صنفی نمایش، 
توقیف نشده است. محمدرضــا فــرجی 
اظهارکرد: پیرو بررسی هایی که شورای 
صنفی برای فیلم هایی که در نوبت اکران 
انجام داد و بنا به درخواست پخش کننده 
»گربه سیاه« اکران این فیلم به مدت ۲ هفته 
و سایر فیلم ها به مدت یک هفته به تاخیر 
افتاد. محمدرضا فرجی ادامه داد: اکران 
فیلم ها طی هفته های اخیر باعث رونق 
مجدد سینماها شد و شورای صنفی نمایش 
به منظور حمایت از دیگر فیلم های در حال 
اکران تصمیم گرفت اکران فیلم های جدید 

به تعویق بیفتد.

 هیچ فیلمی 
توقیف نشده است

فیلم سینمایی »مهمانی از کارائیب« 
با بازی کامران تفتی هم برای حضور در 
جشنواره فجر اقدام کرده است. شهرام 
سینمایی  فیلم  تهیه کننده  گیل آبادی، 
»مهمانی از کارائیب« گفت: مراحل تدوین 
فیلم سینمایی »مهمانی از کارائیب« به اتمام 
رسیده است و اکنون در مرحله پس تولید قرار 
دارد. گیل آبادی عنوان کرد: برای حضور در 
جشنواره فجر اقدام کردیم و در این جشنواره 
حضور خواهیم داشت. بدین ترتیب »مهمانی 
از کارائیب« به کارگردانی بهزاد فراهانی و 
بازی آذرخش فراهانی، بیوک میرزایی، رامین 
پورایمان، رامین ناصرنصیر، رضا بابک، شقایق 
فراهانی، شیرین تبریزی، کامران تفتی و... در 

جشنواره فجر حضور خواهد داشت.

 »تفتی« در
 »مهمانی از کارائیب« 

خبــر
»مجیدی« مهمان ویژه جشنواره ترکیه 

مجید مجیدی کارگردان سینمای ایران به عنوان مهمان ویژه 
در جشنواره ترکیه ای حضور خواهد یافت. مجید مجیدی به عنوان 
مهمان ویژه در »جشنواره بین المللی فیلم کوتاه دوستی هلال احمر« 
ترکیه حضور خواهد یافت. مجیدی در چارچوب این جشنواره در 
برنامه ای تحت عنوان »کلاس استادی« که در چهارم دسامبر برابر 
با ۱۳ آذرماه در سالن سینمای »اطلس ۱۹۴۸« استانبول برگزار 
می شود، با دوستداران سینما گردهم خواهد آمد. در این راستا 
فیلم های »بچه های آسمان« و »بچه های خورشید« به کارگردانی 
مجیدی در سوم دسامبر اکران می شود. مجیدی با فیلم های خود از 
جمله »بچه های آسمان«، »رنگ خدا« و »باران« در مدت کوتاه در 
جهان سینما مشهور شد. چهارمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه 
دوستی هلال احمر با حمایت خانه سینمای وزارت فرهنگ و 
گردشگری ترکیه و شرکت فیلم سازی بالکن در ۲ تا ۵ دسامبر برابر 
با ۱۱ تا ۱۴ آذرماه در استانبول برگزار می شود. در این جشنواره ۴۴۸ 

فیلم از ۵۰ کشور برای شرکت در خواست داده اند.

کتاب شعر »من در آسمانم« چاپ شد
کتاب شعر »من در آسمانم« سروده فریبا قیومی زاده به تازگی توسط 
نشر اکسیژن منتشر و راهی بازار نشر شده است. این  کتاب خلاصه ای از 
زندگینامه شهید مدافع سلامت علی صفرلو از پرستاران بخش کودکان 
در قالب شعر است که در مسیر پرستاری از کودکان مبتلا به کرونا به 
شهادت رسید. تصویرگری شعرهای آن هم توسط عسل نجاری انجام 
شده است. عنوان »من در آسمانم« ناظر به این  معنی است که شهید 
صفرلو در آسمان از دختر کوچکش مراقبت می کند. دختر پنج ساله اش 
شایلین/ منتظر بود تا که برگردند/ او و مادربزرگ بعد نماز/ روز و شب ها 
فقط دعا کردند. چندمدت گذشت، یک شب سرد/ تب علی را گرفت 
و شد تبدار/ اتفاق پر از غمی افتاد/ علی آهسته شد تنش بیمار/ شمع 
چشم پر از محبت او/ توی طوفان پر تب کرونا/ گشت خاموش و ناگهان 
یک شب/ علی قصه رفت پیش خدا. این کتاب با ۲۴ صفحه مصور 
رنگی، شمارگان ۲ هزار جلد و قیمت ۵۰ هزار تومان منتشر شده است.

یادی از »حاتمی« در »سوته دل« 
در آستانه ۱۴ آذر، سالروز درگذشت استاد توانای سینمای ایران، 
مرحوم علی حاتمی، ۵۲ سال فعالیت های هنری وی در مستند 
سینمایی »سوته دل« بررسی می شود. این مستند پنجشنبه، ۱۱ 
آذر، ساعت ۲۲، از شبکه چهار سیما پخش خواهد شد. این مستند 
تنها اثر تولید شده مستقل درباره زندگینامه مرحوم علی حاتمی 
است که در قالب مستند به بررسی زندگینامه علی حاتمی پرداخته 
است. همچنین هنرمندانِ بزرگی همچون جمشید مشایخی، 
محمود کلاری، سعید نیکپور، امین تارخ، یدین آغداشلو، احمد 
بخشی، جلال الدین معیریان، لی لی گلستان، ارسلان کامکار، فرشته 
طائرپور، پوران درخشنده، مازیار میری و... جلوی دوربین این فیلم 
به توضیح در مورد همکاری و خاطره هایشان با مرحوم علی حاتمی 
پرداخته اند. »سوته دل« پنجشنبه ۱۱ آذر ساعت ۲۲ از شبکه چهار 

سیما پخش و روز بعد ساعت 7و ۳۰ بازپخش می شود.
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a r m a n m e l i . i r

مدیران  و  موسیقی  تهیه کنندگان  از  یکی 
سامانه های فروش بلیت کنسرت، ضمن تشریح 
مشکلات و موانع برگزاری کنسرت ها در تهران، 
نسبت به آغاز بلیت فروشی اجراها تا ۲ هفته دیگر ابراز 
امیدواری کرد. محمدحسین توتونچیان تهیه کننده و 
مدیر یکی از سامانه های فروش بلیت کنسرت ضمن 
ارائه توضیحاتی درباره دلایل برگزارنشدن کنسرت ها 
در تهران به رغم اعلام آمادگی وزارت ارشاد برای 
صدور مجوزها گفت: طی روزهای گذشته تلاش های 
زیادی برای از سرگیری اجراهای زنده موسیقایی 
در تهران با درنظرگرفتن پروتکل های بهداشتی 
چه از ناحیه تهیه کنندگان و کنسرت گذاران و چه از 
ناحیه دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
صورت گرفت. اما یکی از نکات مهمی که در این میان 
مورد توجه قرار گرفته، بحث قیمت بلیت کنسرت ها 
به ویژه در سالن های بالای ۱۵۰۰ نفر است که به 
هیچ وجه اراده ای برای افزایش وجود ندارد؛ چرا که 
دست اندرکاران برگزاری کنسرت ها دوست دارند 
همه اقشار جامعه از مزایای برگزاری کنسرت در 
این شرایط ویژه بهره مند شوند. این یک سیاست 
کلی است که همه فعالان برگزاری کنسرت ها روی 
آن تاکید دارند. وی افزود: اما به طور طبیعی با توجه 
به شرایط کرونایی و اینکه فروش بلیت می بایست با 
ظرفیت ۵۰ درصدی صورت پذیرد، ماجرای تثبیت 
قیمت بلیت کنسرت ها نیز وارد پیچیدگی هایی 
می شود که می بایست برای مرتفع شدن موانع و 
مشکلات پیرامون آن راه حل درست و سنجیده ای 
اتخاذ شود تا هیچ مجموعه ای دچار ضرر و زیان مالی 
نشود. در این چارچوب افزایش اجاره بهای سالن های 
اجرای کنسرت و به تبع آن امکانات جانبی از جمله 

نور، صدا، ال ای دی نیز دربرگیرنده نکات جزئی و 
البته قابل اهمیتی است که باید روی این نکته ها 
نیز تمرکز داشته باشیم. گرچه در این حوزه طبق 
رایزنی هایی که با مدیران سالن ها انجام داده ایم 
با سالن دارها به تعاملاتی رسیدیم که می تواند تا 
حدی در کاهش مشکلات این بخش موثر باشد. به 
هر حال شرکت های مجری پروداکشن در سالن های 
کنسرت با سالن دارها در قرارداد هستند و معتقدند 
هزینه پشتیبانی، نگهداری و خریداری وسایل این 
حوزه با افزایش شدیدی مواجه شده که طبیعتا روی 
قراردادها هم تاثیر خواهد داشت. این برگزارکننده 
کنسرت بیان کرد: آنچه در این بخش موردتوجه 
است، اینکه هزینه خریداری وسایل بعد از پایان عمر 
استاندارد تجهیزات به همراه هزینه های مربوط به 
تعمیرات با افزایش سه برابری قیمت مواجه شده که 
با این وضعیت فعلی چیزی جز ضرر به همراه نخواهد 
داشت. پس در این مجال باید به کارکنان فنی 
کنسرت ها و سالن دارها حق داد که نگران این مساله 
باشند. شما اینها را ضمیمه حقوق پرسنل، بیمه 
و فعالیت های دیگری کنید که واقعا مانند قبل از 
کرونا نیست و از افزایش محسوسی برخوردار بوده اند. 
توتونچیان در ادامه درباره درخواست سالن دارها برای 
اختصاص یک چهارم عواید فروش بلیت کنسرت 
در ازای هر صندلی برای جبران ضرر و زیان ناشی 
از کم شدن ظرفیت سالن ها تاکیدکرد: به اعتقاد 
من این یک فرضیه اشتباه است که یک چهارم از 
درصد فروش صندلی ها به سالن دارها اختصاص 
پیدا کند، مبلغی که مشتمل بر ۲۵ درصد فروش 
کلی گیشه خواهد بود. اما پرسش اصلی اینجاست 
که اگر بلیت های کنسرت فروش نرود، سالن دارها 

حاضرند در ضرر و زیان این عدم فروش بلیت هم 
شریک شوند؟ آیا می توانند در این شراکت شامل 
هزینه های تبلیغات، بیلبورد و بسیاری از موارد 
دیگر با تهیه کننده قرارداد ببندند؟ من تحقق چنین 

موضوعی را خیلی بعید می دانم.
راههایبرونرفتازمشکلات

وی درباره راه  برون رفت از مشکلاتی که به آن 
اشاره شد، توضیح داد: طبق تازه ترین مذاکراتی که با 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی انجام داده ایم، ماجرا 
به این نتیجه رسید که ما در صنف تهیه کنندگان 
مذاکرات با سالن دارها را انجام دهیم تا هم در حوزه 
اجاره بها و هم موارد دیگر به توافقاتی دست پیدا 
کنیم. تا ضمن بررسی افزایش محسوس هزینه ها 
در حوزه های مربوط به برگزاری کنسرت، در حوزه 
بلیت ها افزایش محسوسی نداشته باشیم. به عبارتی 
بتوانیم قیمت بلیت کنسرت ها را از ۱۰۰ تا ۴۰۰ هزار 
تومان نگه داریم که این ۴۰۰ هزارتومان هم فقط 
مربوط به ردیف های VIP خواهد بود. این همان 
موردی است که امیدوارم طی روزهای آینده به 
نتیجه قطعی درباره آن برسیم و بتوانیم دوباره شاهد 
برگزاری کنسرت ها در پایتخت باشیم. این تهیه کننده 
درباره انعکاس برخی از اظهارنظرها مبنی بر اصرار 
خوانندگان برای دریافت دستمزد ۱۰۰ درصدی 
با وجود کاهش ظرفیت سالن ها هم تاکیدکرد: 
به اعتقاد من این بی انصافی است که بخواهیم به 
خوانندگان نسبت های منفی بدهیم چون خواننده 
خواهان افزایش دستمزد نیست. خواننده می گوید 
حالا که ظرفیت ها کاهش یافته اما هزینه های جاری 
به شدت دچار افزایش شده است به من همان مبلغی 
را بدهید که در روزهای عادی برگزاری کنسرت 
می دادید، نه بیشتر، نه کمتر. توتونچیان تصریح کرد: 
طی هفته های اخیر جلسات بسیار زیادی در صنف 
تهیه کنندگان برگزار شده که در آن هم نکات مشترک 
داشتیم و هم مواضع مخالف یکدیگر، اما خوشبختانه 
با گفتگوهای متعددی که صورت گرفت، به فضای 
مشترکی رسیدیم که بتوانیم شرایط مناسبی را برای 
برگزاری کنسرت فراهم کنیم. خداراشکر می کنم که 
این جلسات و نشست ها موجب نزدیکی و صمیمیت 
بیشتری میان تهیه کنندگان شد تا بتوانیم هرچه 
زودتر شاهد برگزاری کنسرت ها باشیم. من امیدوارم 
با شرایطی که به وجود آمده از ۱۴ روز دیگر شاهد 
بازگشایی سامانه فروش بلیت در تهران برای برگزاری 
کنسرت ها باشیم. نکته ای که می تواند نوید بخش 
روزهای خوبی برای موسیقی در روزهای سخت 

کرونایی باشد.

تا2هفتهدیگرصبرکنید

تازه ترین اقدامات برای برگزاری کنسرت ها

گــزارش
»هند« به دنبال بازگشایی سفارت در کابل

به گزارش رسانه های هندی، دولت این کشور قصد دارد ماموریت 
دیپلماتیک خود در افغانستان را از سر گرفته و سفارت خود را 
بازگشایی کند. به گزارش فارس، به گزارش رسانه های هندی، دولت 
این کشور قصد دارد ماموریت دیپلماتیک خود در افغانستان را از 
سر گرفته و سفارت خود را بازگشایی کند. به گزارش روزنامه هندو، 
تعدادی از کشورها از جمله امارات متحده عربی، آلمان، ژاپن و اتحادیه 
اروپا مذاکراتی را درباره بازگشایی سفارتخانه های خود در کابل آغاز 
کرده و هند نیز علاقه خود برای بازگشایی مجدد این کشور را اعلام 
کرده است. این رسانه به نقل از شماری از مقامات هندی گفته است 
که حضور دیپلماتیک و افتتاح سفارت در افغانستان به معنای به 
رسمیت شناختن طالبان نیست. هند همچنین می خواهد با دولت 

جدید افغانستان برای کمک به مردم این کشور همکاری کند.

رزمایش دریایی روسیه و آ .سه. آن 
نیروی دریایی روسیه و کشورهای عضو آ. سه. آن، در حال برگزاری 
نخستین رزمایش مشترک خود در آب های فراساحلی اندونزی 
هستند. به گزارش مهر به نقل از ایتارتاس، هیات نمایندگی دائم 
روسیه در انجمن ملت های جنوب شرق آسیا، از آغاز رزمایش دریایی 
این کشور با آ سه آن خبر داد. هدف از این رزمایش که در آب های 
سرزمینی اندونزی برگزار می شود؛ تقویت صلح، ثبات و رفاه در 
منطقه جنوب شرق آسیا عنوان شده است. این رزمایش که برای 
نخستین بار میان روسیه و آ سه آن برگزار می شود؛ تا ۳ دسامبر )۱۲ 
آذر( در آب های فراساحلی سوماترای شمالی ادامه خواهد یافت. 
کشتی جنگی »پانتیلوف« که یک شناور عظیم ضد زیردریایی است؛ 
از سوی روسیه در این مانور شرکت می کند. این رزمایش با هدف 
تمرین حراست از فعالیت ها و کشتیرانی تجاری و در دو سطح مجازی 

و دریایی انجام می شود.

پیروزی »جبهه آزادی« الجزایر در انتخابات
جبهه آزادی ملی الجزایر، بزرگترین گروه سیاسی پارلمان این 
کشور به پیروزی محدودی در انتخابات محلی دست یافت. براساس 
نتایج اولیه انتخابات محلی الجزایر، جبهه آزادی ملی، بزرگترین 
گروه سیاسی در پارلمان الجزایر که برای چند دهه بر حیات سیاسی 
سلطه داشته به ۵۹7۸ کرسی در سطح ملی دست یافت. با این نتایج 
جبهه آزادی ملی اکثریت مطلق در ۴7۹ از اصل ۶۰۳ کرسی در 
شورای شهری را که قبلا در اختیار داشت، از دست داد. اما همچنان 
اکثریت نسبی را در ۵۵۲ شورای شهری حفظ کرد . حزب تجمع ملی 
دموکراتیک به ۴۵۸۴ کرسی دست یافت. نامزدهای مستقل نیز در 
جایگاه سوم قرار گرفته و به ۴۴۳۰ کرسی دست یافتند. در انتخابات 
شوراهای استان ها نیز جبهه آزادی ملی به ۴7۱ کرسی در ۲۴ استان 
دست یافت. نامزدهای مستقل نیز به ۴۴۳ کرسی در ۱۰ استان دست 
یافتند. تجمع ملی دموکراتیک نیز به ۳۳۶ کرسی در ۱۳ استان دست 
یافت. به گفته منابع میزان مشارکت در انتخابات محلی در مقایسه با 
انتخابات پارلمانی که ژوئن برگزار شد، بیشتر بود. عبدالمجید تبون، 
رئیس جمهور الجزایر این انتخابات را آخرین ایستگاه برای ایجاد 

کشوری مدرن می داند.

 اعلام نتایج نهایی 
انتخابات عراق

رئیس کمیساریای عالی انتخابات عراق 
نتایج نهایی انتخابات پارلمانی این کشور 
را اعلام و تصریح کرد: شکایت ها منجر 
به تغییر ۵ کرسی در استان های بغداد، 
نینوا، اربیل، کرکوک و بصره شد. جلیل 
عدنان رئیس کمیساریای عالی انتخابات 
عراق اظهارکرد: شکایت ها منجر به تغییر 
۵ کرسی در استان های بغداد، نینوا، اربیل، 
کرکوک و بصره شد. رئیس کمیساریای 
عالی انتخابات عراق با بیان اینکه شمار 
افراد واجد شرایط برای رای دادن ۲۲ 
میلیون و ۱۱۶ هزار و ۳۶۸ نفر بوده است، 
گفت: تعداد رای دهندگان ۹ میلیون نفر 
یعنی ۴۴ درصد از مجموع افراد واجد 
شرایط بوده است. وی با بیان اینکه هیات 
قضائی به همه شکایت ها رسیدگی کرد، 
گفت: ما به تعهد قانونی خود در رسیدگی 
به شکایت ها و اعلام نتایج انتخابات عمل 
کردیم. رئیس این کمیساریا در ادامه 
اسامی نامزدهای پیروز انتخابات در همه 
استان های عراق و آرای به دست آمده این 
افراد را که بر روی سایت کمیساریای عالی 
انتخابات عراق قرار داده شده است را اعلام 
کرد. ائتلاف »تقدم« )بزرگترین ائتلاف 
اهل سنت به رهبری محمد الحلبوسی، 
خمیس الخنجر و سلیم الجبوری( با ۳7 
کرسی در رتبه دوم، ائتلاف دولت قانون 
به رهبری نوری المالکی با ۳۳ کرسی در 
رتبه سوم، حزب دموکرات کردستان عراق 
به رهبری مسعود بارزانی با ۳۱ کرسی در 
رتبه چهارم، ائتلاف کردستان ۱7 کرسی، 
ائتلاف الفتح به رهبری هادی العامری با 
۱7 کرسی، و ائتلاف عزم به رهبری خمیس 
خنجر با ۱۴ کرسی، نسل نو به رهبری 
شاسوار عبدالواحد با ۹ کرسی، جنبش 
امتداد به ریاست علا الرکابی با ۹ کرسی، 
اشراقه کانون ۶ کرسی، تصمیم با ۵ کرسی، 
العقد الوطنی به ریاست فالح الفیاض با ۴ 
کرسی، جنبش بابلیون ۴ کرسی، ائتلاف 
نیروهای دولت ملی با ۴ کرسی، جنبش 
حسم ۳ کرسی، ائتلاف جماهیرنا هویتنا ۳ 
کرسی و جبهه ترکمن عراق با یک کرسی 
در رتبه های بعدی قرار دارند.در رتبه بعدی 
قرار دارند. مستقلین ۴۳ کرسی در این 
انتخابات به دست آوردند که شامل ۵ زن و 

۳۸ مرد هستند.

سخنگوی وزارت خارجه روسیه با هشدار 
درباره تحرکات نظامی اوکراین در مناطق شرقی 
این کشور خبر داد، نیمی از کل ظرفیت ارتش 
اوکراین به »دونباس« اعزام شده است. به گزارش 
فارس، در شرایطی که اتهام زنی های کی یف و 
متحدان غربی آن به مسکو ادامه دارد، سخنگوی 
وزارت خارجه روسیه از استقرار ۱۲۵ هزار نیروی 
نظامی اوکراین در شرق این کشور خبر داد. ماریا 
زاخاروا؛  سخنگوی وزارت خارجه روسیه روز 
چهارشنبه درباره تحرکات شدید نظامی اوکراین 
در مناطق شرقی این کشور هشدار داد. بنا بر 
گزارش »راشا تودی«، طبق اعلام زاخاروا هم 
اکنون دولت اوکراین در منطقه »دونباس« بیش 
از صد هزار نیرو و تجهیزات سنگین نظامی مستقر 
کرده است. سخنگوی وزارت خارجه روسیه در 
نشست خبری برای خبرنگاران در مسکو تصریح 
کرد: »نیروهای مسلح اوکراین در حال افزایش 
تعداد نیروی نظامی هستند و تجهیزات سنگین 
و نیرو می فرستند.« وی افزود: »براساس برخی 

گزارش ها، تعداد نیروها در منطقه درگیری در 
حال حاضر به ۱۲۵۰۰۰ نفر می رسد و این اگر 
کسی نداند، نیمی از کل )کل مجموع( ترکیب 
نیروهای مسلح اوکراین است.« اطلاع رسانی 

ماریا زاخاروا درباره تعداد حضور نظامیان اوکراین 
در دونباس در شرایطی مطرح شده که طی 
هفته های اخیر کی یف، واشنگتن و دیگر متحدان 
غربی بارها به مسکو درباره تدارک برای حمله 

به اوکراین اتهام زنی کرده اند. منطقه دونباس 
که شامل استان های لوهنسک و دونتسک در 
شرق اوکراین است، از سال ۲۰۱۴ و سرنگونی 
دولت وقت این کشور خبرساز بوده است. سال 
۲۰۱۴ به دنبال اعتراضات شدید مورد حمایت 
آمریکا و متحدان اروپایی، »ویکتور یانوکوویچ« 
رئیس جمهور وقت اوکراین که روابط خوبی 
با روسیه داشت، مجبور به فرار از کشور شد و 
به دنبال این تحولات، یک دولت حامی غرب در 
کی یف قدرت گرفت. به دنبال این تحولات، در 
دونتسک و لوهانسک که جمعیت قابل توجی 
از آنها را روس تبارها تشکیل می دهند، اعلام 
خودمختاری کردند و از آن زمان درگیری های 
ارتش اوکراین با آنها آغاز شد. مقام های دولت 
غربگرای اوکراین، بارها علیه روسیه درباره 
حضور نظامی و تجهیز تسلیحاتی جمهوری های 
خودخوانده لوهانسک و دونتسک ادعاهایی 
مطرح کرده اند اما مسکو این ادعاها را رد کرده 

است.

سخنگویوزارتخارجهروسیه:

نیمی از کل ارتش اوکراین در »دونباس« مستقر شده است

جهــــان 
کوتــاه

در ادامه نبرد دیپلماتیک مسکو و واشنگتن 
و در اقدامی متقابل، وزارت خارجه روسیه اعلام 
کرد کارکنان سفارت آمریکا که بیش از سه سال 
در مسکو بوده اند، باید تا ۳۱ ژانویه ۲۰۲۲ روسیه 
را ترک کنند. به گزارش فارس، وزارت خارجه 
روسیه )چهارشنبه( اعلام کرد کارکنان سفارت 
آمریکا که بیش از سه سال در مسکو بوده اند، 
باید تا ۳۱ ژانویه ۲۰۲۲ روسیه را ترک کنند. 
به گزارش خبرگزاری روسی »اسپوتنیک« این 
وزارتخانه هشدار داد که اگر ایالات متحده نتواند 
درباره موضوع دیپلمات های روس مصالحه کند، 
گروه دیگری از دیپلمات های آمریکایی هم باید 
تا اول ژوئیه روسیه را ترک کنند. این هشدار 
یک روز پس از آن صورت می گیرد که »آناتولی 
آنتونوف« سفیر روسیه در ایالات متحده گفت 
که واشنگتن عملا دیپلمات های روس را اخراج 
می کند. آنتونوف افزود: طرف آمریکایی تلاش 
می کند افکار محلی و جهانی را گمراه کند و 
عمدا حقایق را تحریف می کند. به ما چیزی 
نسبت داده می شود که ارتباطی با واقعیت ندارد. 
وضعیت دقیقا برعکس است. سفیر روسیه 
گفت که در دسامبر ۲۰۲۰، وزارت امورخارجه 
آمریکا به طور یکجانبه محدودیت سه ساله 

برای ماموریت های بلندمدت کارمندان سفارت 
روسیه در واشنگتن و سرکنسولگری های 
روسیه در نیویورک و هیوستون تعیین کرد. 
این دیپلمات روس اظهارداشت: در مورد سایر 
ماموریت های دیپلماتیک، یک دوره پنج ساله 
اقامت در ایالات متحده وجود دارد. این بیانیه که 
خروج ۵۵ دیپلمات روس را نمی توان به عنوان 
اخراج تلقی کرد نیز قابل تحمل نیست. به 
وضوح به ما گفته شد که در صورت امتناع از 
اجرای این الزام، روس ها از مصونیت و سایر 
امتیازات دیپلماتیک محروم خواهند شد. 
بنابراین، صحبت در واقع از اخراج است. آنتونوف 
از واشنگتن خواست تا به تعهدات بین المللی 
در رابطه با اموال دیپلماتیک و عملکرد عادی 
نمایندگی های دیپلماتیک بازگردد. وی افزود: 
پیشنهادات ما روی میز مذاکره باقی می ماند. 
در همین حال، »دیمیتری پولیانسکی« معاون 
نماینده دائم روسیه در سازمان ملل هشدار داد 
که همه دیپلمات های روس در ایالات متحده 
با خطر اخراج مواجه هستند و تاکید کرد که 

وضعیت کلی غیرقابل پیش بینی است.
بررسیتحریمهایجدیدعلیهروسیه

پولیانسکی گفت: اگرچه دیپلمات های روس 

که در نمایندگی دائمی این کشور در سازمان 
ملل در نیویورک کار می کنند، مشکلات کمتری 
را نسبت به همکاران خود در واشنگتن تجربه 
می کنند، اما همچنان با مشکلات ناشی از 
محدودیت های اعمال شده توسط دولت آمریکا 
مواجه هستند که روند کار را مختل می کند. 
روز دوشنبه، »جالینا پورتر« معاون سخنگوی 
وزارت امور خارجه آمریکا مدعی شد که دستور 
خروج ۲7 دیپلمات روس از ایالات متحده تا 
اواخر ژانویه، اخراج نیست، زیرا مسکو می تواند 
به جای آنهایی که در حال خروج هستند، دیگر 
اعضای دیپلماتیک را تعیین کند. پورتر آن را 
اقدامی برای تضمین »برابری بیشتر« خواند. 
مسکو قبلا گفته بود برنامه های واشنگتن برای 
اخراج ۲7 دیپلمات روسیه و خانواده های آنها 
در هفته های آینده را بی پاسخ نخواهد گذاشت. 
پیش تر، سفیر روسیه در آمریکا گفت که ۲7 
دیپلمات دیگر روس به همراه خانواده هایشان از 
آمریکا اخراج شده و ۳۰ ژانویه این کشور را ترک 
خواهند کرد. مسکو اعلام کرده از سال ۲۰۱۶ 
که روابط بین دو کشور وخیم تر شده، بیش 
از ۱۰۰ دیپلمات این کشور با خانواده هایشان 
مجبور به ترک ایالات متحده شده اند. به گفته 

»ماریا زاخاروا« سخنگوی وزارت امور خارجه 
روسیه، تا ۲۹ اکتبر، نزدیک به ۲۰۰ دیپلمات 
روس از جمله کارکنان نمایندگی های روسیه 
در سازمان ملل هنوز در مشاغل خود در 
ایالات متحده هستند. از طرف دیگر، دولت »جو 
بایدن« رئیس جمهور آمریکا ماه گذشته اعلام 
کرد که کارکنان ایالات متحده در روسیه پس 
از یکسری اخراج ها و محدودیت ها از ۱۲۰۰ نفر 
در اوایل سال ۲۰۱7 به ۱۲۰ نفر کاهش یافته 
است. در همین حال، منابع خبری شنبه گزارش 
دادند که آمریکا در حال بررسی تحریم های 
جدید علیه روسیه به دلیل اوضاع پیرامون 
اوکراین است. به گفته منابع آگاه، مقام های 
آمریکایی و انگلیسی در حال کار بر روی تحریم 
تجار سرشناس نزدیک به »ولادیمیر پوتین« 
رئیس جمهور روسیه هستند. این اقدامات 
ممکن است شامل محدود کردن دسترسی این 
تجار قدرتمند روس به روادید و مستر کارت 
و همچنین محدودیت سفر به انگلیس و اروپا 
برای آنها و خانواده هایشان باشد. به گفته »آندریا 
کندال تیلور«، کارشناس ارشد و مدیر اندیشکده 
»امنیت جدید آمریکا«، مقام های دولت بایدن 
در اروپا در تلاش هستند تا بسته هماهنگی از 
اقدامات علیه روسیه را تدوین کنند. تحریم ها 
علیه بانک های روسیه، شرکت های نفت و گاز 
و بدهی های دولتی نیز مورد بحث قرار گرفته 

است.

روسیهخبرداد
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